
Oświadczenie złożone 

przez senatora Adama Zdziebłę 

na 72. posiedzeniu Senatu 

w dniu 19 marca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów Mateusza Szczurka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Producenci węgla i przemysł okołogórniczy stanowią system naczyń połączonych. Ze względu na sytuację 

występującą w spółkach wydobywczych spółki zaplecza przeszły gruntowną restrukturyzację. Jednocześnie 

w dużej mierze przyjęły na siebie rolę organizatora obsługi finansowej projektów inwestycyjnych przezna-

czonych dla firm górniczych. Zwracam uwagę, że wartość wierzytelności zagraża, w mojej opinii, dalszemu 

funkcjonowaniu tych podmiotów. To rodzi ryzyko wystąpienia konsekwencji społecznych (np. uruchomienia 

zwolnień grupowych), a także spowoduje ograniczenie przychodów budżetu państwa z tytułu wpływów 

z PIT, CIT i VAT. 

Dlatego zwracam się do Pana Ministra z następującymi pytaniami: 

1. Czy wobec wydłużających się terminów płatności za wystawione faktury, przekraczających nieraz 

okres 150 dni, mógłby Pan rozważyć wprowadzenie rozwiązania polegającego na zastąpieniu obecnie stoso-

wanej w rozliczaniu podatków metody memoriałowej metodą kasową? 

2. Czy możliwa jest zmiana podejścia dotyczącego opodatkowania podatkiem dochodowym, tak aby obo-

wiązek występował dopiero w momencie zapłaty należności? 

Z poważaniem 

Adam Zdziebło 

 

 

 

 




